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P R O T O K Ó Ł  Nr IV/19 

 

z obrad czwartej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VIII kadencji, która odbyła się w dniu 

31 stycznia 2019 roku w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie.  

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Remigiusz Jankowski. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 16
00

,  a zakończyła o godz. 20
00

. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Informacja o wysokości średniego wynagrodzenia na poszczególnych poziomach 

stopni awansu zawodowego nauczycieli w 2018 roku. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1.zmiany Uchwały Nr XLI/409/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 stycznia 

2018 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla   

niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół  

prowadzonych na terenie Miasta Cieszyna oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobierania i wykorzystania, 

6.2.miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna dla 

terenów położonych w rejonie ulic Gajowej i Łanowej, 

6.3.zmiany Uchwały Nr XLVI/486/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 28 czerwca 

2018 roku w sprawie  ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka 

w Żłobkach Miejskich w Cieszynie, ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie oraz warunków częściowego i całkowitego zwolnienia od 

ponoszenia opłat, 

6.4.udzielenia pomocy finansowej Miastu Bielsko-Biała na dofinansowanie 

działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-

Białej, 

6.5.udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Powiatu 

Cieszyńskiego na realizację zadania: „Prowadzenie Powiatowego Ośrodka 

Wsparcia Dla Osób Dotkniętych Przemocą w Rodzinie w latach 2019-2020”, 

6.6.określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat i trybu ich 

pobierania, 

6.7.zmiany Uchwały Nr XXXVIII/370/17 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 

października 2017 roku w sprawie ustanowienia i określenia szczegółowych 

zasad, trybu przyznawania i pozbawiania  oraz rodzajów i wysokości stypendiów 

sportowych, nagród i wyróżnień dla zawodników osiągających wysokie wyniki 

sportowe oraz nagród i wyróżnień dla trenerów i działaczy sportowych, 

6.8.upoważnienia Burmistrza Miasta Cieszyna do złożenia wniosku 

o dofinansowanie w formie dotacji oraz przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia 
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pn. „Opracowanie Strategii Elektromobilności Miasta Cieszyna w latach 

2020-2030”, 

6.9.uzgodnienia prac wykonywanych w roku 2019 na potrzeby ochrony przyrody, 

polegających na zabiegach pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody, 

6.10. uzgodnienia prac wykonywanych w roku 2019 na potrzeby ochrony przyrody 

na terenie zespołu przyrodniczo – krajobrazowego „Bluszcze na Górze 

Zamkowej”, 

6.11. wyboru dwóch przedstawicieli Rady Miejskiej Cieszyna do Gminnej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego w Cieszynie, 

6.12. wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady 

Programowej Książnicy Cieszyńskiej, 

6.13. wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady 

Programowej Zamku Cieszyn, 

6.14. wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady 

Programowej Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy”, 

6.15. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2019 rok, 

6.16. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 

2019 – 2031, 

6.17. rozpatrzenia wniosku mieszkańców o przywrócenie pierwotnego stanu działki. 

7. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania Komisji Rady 

i Klubów Radnych. 

9. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z realizacji uchwał Rady Miejskiej 

Cieszyna podjętych w II półroczu 2018 roku. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między 

sesjami. 

11. Oświadczenia i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

 

 

 

X  X  X 

 

 

 

 

Ad 1. 

 

Czwartą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Pan 

Remigiusz Jankowski. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  

W sesji uczestniczyło 20 radnych.  

 

Przewodniczący Rady przywitał Burmistrza Miasta Cieszyna - Panią Gabrielę Staszkiewicz, 

II Zastępcę Burmistrza – Pana Przemysława Majora, Skarbnika Miasta - Panią Alicję 

Dąbrowską,  Sekretarza Miasta - Pana Stanisława Kaweckiego, jak również pracowników 

Urzędu Miejskiego i jednostek,  mieszkańców miasta oraz zaproszonych gości. 
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Poinformował, że sesja Rady Miejskiej Cieszyna jest transmitowana oraz nagrywana. 

Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest Burmistrz Miasta 

Cieszyna. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie 

gminnym oraz art. 18 ust. 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. Więcej informacji na 

temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć na stronie bip.um.cieszyn.pl. 

W związku z powyższym przypomniał, aby każdorazowo podczas zabierania głosu włączać 

mikrofon. 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Pani Burmistrz Miasta pismem z dnia 21 stycznia 

2019 roku wnosiła o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Rady Miejskiej Cieszyna nr XXVII/256/16 z dnia 24 listopada 2016 roku 

w sprawie określenia zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieokreślony, w tym zawierania kolejnych umów dzierżawy lub najmu po umowie zawartej 

na czas oznaczony do 3 lat. W uzasadnieniu Pani Burmistrz podaje, iż pojawiły się nowe 

możliwości dofinansowania projektu uciepłownienia budynków komunalnych. 

Następnie zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa chciałaby zgłosić wnioski do porządku 

obrad dzisiejszej sesji. 

Ponieważ wniosków nie zgłoszono, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad. 

 

Ad 3. 

 

Do protokołu z III sesji Rady Miejskiej Cieszyna uwag nie zgłoszono, tym samym protokół 

z dnia 20 grudnia 2018 roku został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że o zabranie głosu na dzisiejszej sesji, zwróciła się 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 w Cieszynie Pani Monika Kowalczyk. Poprosił 

gościa o zabranie głosu. 

 

Wicedyrektor SP-4 w Cieszynie zaapelowała o zaprzestanie używania w stosunku do Szkoły 

Podstawowej nr 4, wyrażenia „likwidacja” i podjęcie konstruktywnych rozmów.  

 

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad - Informacja 

o wysokości średniego wynagrodzenia na poszczególnych poziomach stopni awansu 

zawodowego nauczycieli w 2018 roku. Poprosił o stanowisko Przewodniczącą Komisji Spraw 

Społecznych. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Joanna Wowrzeczka przedstawiła pozytywną 

opinię do materiału pisemnego na temat wysokości średniego wynagrodzenia na 

poszczególnych poziomach stopni awansu zawodowego nauczycieli w 2018 roku. 
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Radny Władysław Macura zwrócił się z pytaniem, czy kwota 5.000,00 zł figurująca w tabeli 

nr 5 oznacza wynagrodzenie brutto. 

 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Pan Paweł Szajor odpowiedział, że to wynagrodzenie, 

które jest podane jest ustawowo zagwarantowane w grupie zawodowej, czyli awansu 

zawodowego. Potwierdził, że jest to średnie wynagrodzenie brutto. 

 

Przewodniczący Rady zaapelował o konstruktywną dyskusję na temat oświaty w naszym 

mieście i racjonalizację zatrudnienia w placówkach oświatowych. 

 

Ad 6. 

Ad 6.1. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XLI/409/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 stycznia 2018 roku w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla   niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego i szkół  prowadzonych na terenie Miasta Cieszyna oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania. Poprosił 

o stanowisko Komisji Spraw Społecznych. 

 

Przewodnicząca Komisji Joanna Wowrzeczka przedstawiła pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie zmiany Uchwały 

Nr XLI/409/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 stycznia 2018 roku w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form 

wychowania przedszkolnego i szkół  prowadzonych na terenie Miasta Cieszyna oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.2. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna dla terenów położonych w rejonie ulic 

Gajowej i Łanowej. Poprosił o stanowisko Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder  przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych, do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z procedurą, przed głosowaniem projektu 

uchwały, konieczne jest przeprowadzenie wcześniej dwóch głosowań: 

1) stwierdzenie, że projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nie 

narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta Cieszyna, 

2) rozstrzygnięcie o sposobie realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu 

infrastruktury technicznej należących do zadań własnych Gminy oraz zasadach ich 

finansowania według załącznika nr 2 do projektu uchwały. 
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Trzecim głosowaniem będzie uchwalenie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Cieszyna dla terenów położonych w rejonie ulic Gajowej i Łanowej. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie stwierdzenie, że projekt miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna. 

 

W/w stwierdzenie Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie rozstrzygnięcie o sposobie realizacji 

zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej należących do zadań 

własnych Gminy oraz zasadach ich finansowania według załącznika nr 2 do projektu 

uchwały. 

 

W/w rozstrzygnięcie Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna dla terenów położonych w rejonie ulic 

Gajowej i Łanowej. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.3. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XLVI/486/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 28 czerwca 2018 roku w sprawie  ustalenia 

wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobkach Miejskich w Cieszynie, ustalenia maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego i całkowitego zwolnienia od 

ponoszenia opłat. Poprosił o stanowisko Komisji Spraw Społecznych. 

 

Przewodnicząca Komisji Joanna Wowrzeczka przedstawiła pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie zmiany Uchwały 

Nr XLVI/486/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 28 czerwca 2018 roku w sprawie  ustalenia 

wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobkach Miejskich w Cieszynie, ustalenia maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie oraz warunków częściowego i całkowitego zwolnienia od 

ponoszenia opłat. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za.  

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.4. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Miastu Bielsko-Biała na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 
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Alkoholowym w Bielsku-Białej. Poprosił o stanowiska Komisji Spraw Społecznych oraz 

Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodnicząca Komisji Joanna Wowrzeczka przedstawiła pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder  przedstawił również pozytywną opinię Komisji 

Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych, do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Miastu Bielsko-Biała na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania 

Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.5. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej 

w postaci dotacji celowej dla Powiatu Cieszyńskiego na realizację zadania: „Prowadzenie 

Powiatowego Ośrodka Wsparcia Dla Osób Dotkniętych Przemocą w Rodzinie w latach 2019-

2020”. Poprosił o stanowiska Komisji Spraw Społecznych oraz Komisji Finansów, Rozwoju 

i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodnicząca Komisji Joanna Wowrzeczka przedstawiła pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder  przedstawił również pozytywną opinię Komisji 

Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych, do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w postaci dotacji celowej dla Powiatu Cieszyńskiego na realizację zadania: 

„Prowadzenie Powiatowego Ośrodka Wsparcia Dla Osób Dotkniętych Przemocą w Rodzinie 

w latach 2019-2020”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za.  

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.6. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

z opłat i trybu ich pobierania. Poprosił o stanowisko Komisji Spraw Społecznych. 

 

Przewodnicząca Komisji Joanna Wowrzeczka przedstawiła pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych do w/w projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat i trybu ich pobierania. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za.  

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.7. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXXVIII/370/17 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

ustanowienia i określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania  oraz 

rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień dla zawodników 

osiągających wysokie wyniki sportowe oraz nagród i wyróżnień dla trenerów i działaczy 

sportowych. Poprosił o stanowisko Komisji Spraw Społecznych. 

 

Przewodnicząca Komisji Joanna Wowrzeczka przedstawiła pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie zmiany Uchwały 

Nr XXXVIII/370/17 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 26 października 2017 roku w sprawie 

ustanowienia i określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania  oraz 

rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień dla zawodników 

osiągających wysokie wyniki sportowe oraz nagród i wyróżnień dla trenerów i działaczy 

sportowych. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za.  

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.8. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza 

Miasta Cieszyna do złożenia wniosku o dofinansowanie w formie dotacji oraz przyjęcia do 

realizacji przedsięwzięcia pn. „Opracowanie Strategii Elektromobilności Miasta Cieszyna 

w latach 2020-2030”. Poprosił o stanowisko Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder  przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych, do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie upoważnienia 

Burmistrza Miasta Cieszyna do złożenia wniosku o dofinansowanie w formie dotacji oraz 

przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pn. „Opracowanie Strategii Elektromobilności Miasta 

Cieszyna w latach 2020-2030”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za.  

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 



8 
 

Ad 6.9. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych w roku 2019 na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach 

pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody. Poprosił o stanowisko Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder  przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych, do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych w roku 2019 na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach 

pielęgnacyjnych drzew – pomników przyrody. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za.  

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.10. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych w roku 2019 na potrzeby ochrony przyrody na terenie zespołu przyrodniczo – 

krajobrazowego „Bluszcze na Górze Zamkowej”. Poprosił o stanowisko Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder  przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych, do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych w roku 2019 na potrzeby ochrony przyrody na terenie zespołu przyrodniczo – 

krajobrazowego „Bluszcze na Górze Zamkowej”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.11. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  wyboru dwóch przedstawicieli 

Rady Miejskiej Cieszyna do Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Cieszynie. 

Poprosił o zgłaszanie kandydatów do pracy w Gminnej Radzie Działalności Pożytku 

Publicznego. 

 

Radna Monika Szlauer zgłosiła kandydaturę Radnej Ireny Fluder-Kudzia, która pomimo, 

iż w dniu dzisiejszym jest nieobecna, w poniedziałek wyraziła chęć pracy w tej Radzie.  

 

Przewodnicząca Komisji Joanna Wowrzeczka potwierdziła, że na posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych Radna Irena Fluder-Kudzia wyraziła zgodę na kandydowanie. Ponadto  do pracy 

w Gminnej Radzie Działalności Pożytku Publicznego zgłosiła kandydaturę Radnego 

Czesława Banota. 

 

Radny Czesław Banot wyraził zgodę na kandydowanie. 
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Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie  wyboru dwóch przedstawicieli Rady Miejskiej Cieszyna do Gminnej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego w Cieszynie. Przytoczył brzmienie § 1 projektu 

uchwały:  „Wybrać na przedstawicieli Rady Miejskiej Cieszyna do Gminnej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego w Cieszynie następujące osoby:  1. Czesław Banot   

2. Irena Fluder-Kudzia”.   

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 20 głosami za.  

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.12. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela 

Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Książnicy Cieszyńskiej. Poprosił 

o zgłaszanie kandydatów. 

 

Radny Krzysztof Herok zgłosił kandydaturę Radnego Czesława Banota. 

 

Radny Czesław Banot wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady 

Programowej Książnicy Cieszyńskiej. Przytoczył brzmienie § 1 „Wyznaczyć przedstawiciela 

Rady Miejskiej Cieszyna w osobie Pana Czesława Banota do prac Rady Programowej 

Książnicy Cieszyńskiej”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.13. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  wyznaczenia przedstawiciela 

Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Zamku Cieszyn. Poprosił 

o zgłaszanie kandydatów. 

 

Radny Janusz Kołder zgłosił kandydaturę Radnego Jerzego Wałgi. 

 

Radny Jerzy Wałga wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radna Monika Szlauer zgłosiła kandydaturę Radnej Joanny Wowrzeczki. 

 

Radna Joanna Wowrzeczka wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż z uwagi na fakt, że należy wyznaczyć jednego 

przedstawiciela Rady, a zgłoszone zostały dwie kandydatury, każdy z Państwa Radnych  

może oddać głos na jedną osobę. 

 

Za kandydaturą Radnego Jerzego Wałgi głosowało 9 Radnych, za kandydaturą Radnej Joanny 

Wowrzeczki głosowało również 9 Radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że z uwagi na brak rozstrzygnięcia, konieczne jest 

przeprowadzenie ponownego głosowania. 

 

W ponownym głosowaniu za kandydaturą Radnego Jerzego Wałgi głosowało 10 Radnych, za 

kandydaturą Radnej Joanny Wowrzeczki głosowało również 10 Radnych. 

 

Kolejny raz nie doszło do rozstrzygnięcia. 

 

Radny Czesław Banot zgłosił wniosek formalny o zmianę brzmienia projektu uchwały w ten 

sposób, aby wyznaczyć dwóch przedstawicieli Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady 

Programowej Zamku Cieszyn. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż po sprawdzeniu zapisów w  Statucie Zamku Cieszyn, 

niemożliwe jest wyznaczenie dwóch przedstawicieli Rady Miejskiej do prac Rady 

Programowej Zamku Cieszyn. 

 

Wobec zaistniałej sytuacji, Radny Jerzy Wałga wycofał swoją kandydaturę. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  wyznaczenia 

przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Zamku Cieszyn, 

którego §1 brzmi: „Wyznaczyć przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna w osobie Pani 

Joanny Wowrzeczka do prac Rady Programowej Zamku Cieszyn 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie przeciw. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.14. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie  wyznaczenia przedstawiciela 

Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom 

Narodowy”. Poprosił o zgłaszanie kandydatów. 

 

Radny Janusz Kołder zgłosił kandydaturę Radnego Jerzego Wałgi. 

 

Radny Jerzy Wałga wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radna Agata Rucka zgłosiła kandydaturę Radnego Rafała Foltyna. 

 

Radny Rafał Foltyn wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Za kandydaturą Radnego Jerzego Wałgi głosowało 14 Radnych, za kandydaturą Radnego 

Rafała Foltyna głosowało 5 Radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela Rady Miejskiej Cieszyna do prac Rady Programowej Cieszyńskiego Ośrodka 

Kultury „Dom Narodowy”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.15. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2019 rok. Poprosił o stanowisko Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Janusz Kołder  przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych, do w/w projektu uchwały. 

 

Radny Władysław Macura zwrócił się z pytaniem, z czego wynika konieczność zwiększania 

wydatków miesiąc po uchwaleniu budżetu Miasta,  o tak ogromne kwoty jak 2.773.830,00 zł 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja oświetlenia publicznego Miasta 

Cieszyna – etap 1” oraz o kwotę 874.920,40 zł na wykupy gruntów i nieruchomości. 

 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska odpowiedziała, że druga zmiana dotyczy w szczególności 

konieczności zapłacenia za wylicytowaną przez Miasto Cieszyn w grudniu ub. roku 

nieruchomość po dawnej fabryce „Las”. Miasto wpłaciło wadium  w wysokości 113.036,00 

zł. W uzasadnieniu do projektu uchwały jest zapis, iż te zmiany dotyczą między innymi 

nieruchomości Galicyjskiego Funduszu Leasingowego Sp. z o.o. Na tą kwotę składają się 

również środki potrzebne na wypłatę odszkodowania, dotyczącego w tym przypadku 

Zintegrowanego Węzła Przesiadkowego. Odnosząc się do inwestycji dotyczącej oświetlenia 

wyjaśniła, że nie zwiększamy środków tylko przenosimy na rok bieżący środki potrzebne do 

zapłacenia wykonawcy, gdyż tej zapłaty nie dokonaliśmy w roku 2018. 

  

Radny Rafał Foltyn zwrócił się z pytaniem, dlaczego w dokumentach nadal widnieje kwota 

140.200,00 zł dla Fundacji Być Razem i skąd ona się wzięła.  

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Przemysław Major powiedział, że do tego tematu odniesie się 

w następnym punkcie porządku obrad - Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Miasta Cieszyna na 2019 rok. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym 

się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.16. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2019 – 2031. Poprosił o stanowisko Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych. 
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Przewodniczący Komisji Janusz Kołder  przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych, do w/w projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2019 – 2031. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 17 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących 

się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 6.17. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

mieszkańców o przywrócenie pierwotnego stanu działki. Poprosił o zabranie głosu 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radnego Władysława Macurę. 

 

Przewodniczący Komisji Władysław Macura poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji na posiedzeniu w dniu 14 stycznia 2019 roku rozpatrywała wniosek mieszkańców 

w sprawie przywrócenia pierwotnego przeznaczenia terenu - działki przy ul. Frysztackiej 

w Cieszynie lub uzyskania satysfakcjonującej rekompensaty finansowej. Komisja zapoznała 

się z treścią wniosku wraz z załącznikami, stanowiskiem Burmistrza Miasta Cieszyna 

Ryszarda Macury z dnia 13 listopada 2018 roku oraz stanowiskiem Pani Burmistrz Miasta 

Cieszyna z dnia 10 grudnia 2018 roku.  Na pytania członków Komisji wyczerpujących 

odpowiedzi udzielił II Zastępca Burmistrza Miasta oraz Naczelnik Wydziału Strategii i 

Rozwoju Miasta. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie opowiedziała się za 

odrzuceniem w/w wniosku, rekomendując Radzie Miejskiej podjęcie uchwały, w której 

postanawia nie przychylić się do wniosku mieszkańców w sprawie przywrócenia pierwotnego 

przeznaczenia terenu lub  wypłaty satysfakcjonującej rekompensaty finansowej. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że wnioskodawca był obecny na dzisiejszej sesji, 

w rozmowie zaproponował mu możliwość zabrania głosu, ale nie chciał skorzystać. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz zapewniła, że zostanie wykonany przegląd 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Miasta, uzgodnimy w którym 

kierunku idziemy, będzie to wskazówka dla mieszkańców, jak z tymi planami pracować, jak 

unikać sytuacji, że mieszkańcy są czymś zaskakiwani. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosku mieszkańców o przywrócenie pierwotnego stanu działki, w której Rada Miejska 

Cieszyna postanawia nie przychylić się do wniosku mieszkańców. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 18 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej 

Łukaszowi Bielskiemu. 
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Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Bielski przedstawił interpelacje i zapytania oraz 

odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych złożone w okresie między sesjami 

– wg rejestru od numeru BRM.0003.17.2019 do numeru BRM.0003.37.2019. 

 

Państwo Radni kolejno ustosunkowywali się do otrzymanych odpowiedzi. 

 

Treść interpelacji i zapytań radnych wraz z odpowiedziami, dostępna jest na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej 

Krystianowi Kukuczce. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka przedstawił zapytanie Klubu Radnych Siła 

dotyczące współpracy Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy” i Galerii Stela.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Siła Joanna Wowrzeczka podziękowała za otrzymaną 

odpowiedź, którą uznała za satysfakcjonującą. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka przedstawił opinię Komisji Spraw 

Społecznych na temat propozycji podziału dotacji w ramach konkursu wniosków z zakresu 

kultury fizycznej – realizacja programów szkolenia sportowego prowadzonego przez 

cieszyńskie kluby sportowe na 2019 rok. 

 

Treść  interpelacji  i zapytań Komisji Rady oraz Klubów Radnych  wraz z odpowiedziami, 

dostępna jest na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania do 

Sprawozdania Burmistrza Miasta Cieszyna z realizacji uchwał Rady Miejskiej Cieszyna 

podjętych w II półroczu 2018 roku. 

Z uwagi na brak pytań, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 10. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że wszyscy Państwo Radni otrzymali pisemne 

sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie od dnia 10 grudnia 2018 

roku do dnia 18 stycznia 2019 roku. Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie 

porządku obrad. 

Ponieważ pytań nie zgłoszono, przystąpiono do realizacji punktu – oświadczenia i sprawy 

różne. 

 

Ad 11. 

 

Przewodniczący Rady przywitał uczestniczącego w obradach Posła na Sejm RP Jerzego 

Jachnika, którego poprosił o zabranie głosu. 
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Poseł Jerzy Jachnik złożył Pani Burmistrz  Miasta i wszystkim nowo wybranym Radnym 

gratulacje wyboru oraz zadowolenia z wykonywanej pracy. Ponadto poddał pod rozważenie 

przekazanie 1% podatku Fundacji Zdrowia Śląska Cieszyńskiego, która zbiera środki 

finansowe na wyposażenie w sprzęt medyczny Szpital Śląski w Cieszynie. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś chciałby złożyć oświadczenie. 

Ponieważ chętnych nie było, przedstawił następującą korespondencję kierowaną do Rady 

Miejskiej Cieszyna: 

1. Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach przesyła zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr III/11/18 

Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 20 grudnia 2018r. w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego „Pomoc w zakresie dożywiania na terenie Gminy Cieszyn” na lata 

2019-2023. 

2. Pani Burmistrz Miasta realizując zapis § 10 ust. 2 uchwały Rady Miejskiej Cieszyna 

w sprawie określenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy Cieszyn informuje, iż roku 2018 Burmistrz Miasta nie 

podjął ani jednego zarządzenia w sprawie zawarcia umowy najmu lokalu 

mieszkalnego na podstawie § 10 ust. 1 w/w uchwały. 

3. Przewodnicząca Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Cieszynie 

przesyła do wiadomości Rady Miejskiej Cieszyna plan pracy GRDPP na I półrocze 

2019 roku. 

4. Burmistrz Miasta Puck oraz Prezes Ligi Morskiej i Rzecznej wystosowali do Pani 

Burmistrz Cieszyna zaproszenie do wzięcia udziału w uroczystościach związanych 

z 99 rocznicą Zaślubin Polski z Morzem, które odbędą się dnia 10 lutego 2019 roku 

w Pucku. Pani Burmistrz proponuje udział w uroczystościach przedstawicielowi Rady 

Miejskiej. 

5. Mieszkańcy Cieszyna złożyli do Komisji Skarg i Wniosków wniosek dotyczący 

informacji publicznej oraz rozwiązania sprawy działki położonej pomiędzy ul. 

Szymanowskiego i ul. Moniuszki. 

6. Mieszkaniec Cieszyna przesyła do wiadomości Burmistrza Miasta oraz Radnych Rady 

Miejskiej Cieszyna swoje spostrzeżenia dotyczące prowadzenia w naszym mieście  

„Akcji  zima”. 

Ponadto poinformował, że dnia 26 lutego br. o godz. 16.30 (po posiedzeniu Komisji 

Finansów) odbędzie się szkolenie dla Komisji Finansów oraz wszystkich chętnych radnych 

z zakresu konstrukcji budżetu Miasta. 

 

Radny Szymon Słupczyński nawiązując do wystąpienia Pani Wicedyrektor SP-4 

zaproponował, aby nie zaczynać myślenia o oświacie od słowa „likwidacja”, ponieważ 

jesteśmy narażeni na bardzo dużą krytykę. Nie jest to do końca przemyślana decyzja pod tym 

względem, że nie jest skonsultowana z każdą grupą społeczną, taką jak radni, eksperci, 

rodzice. Polecił wszystkim, aby nie mówić o tej sprawie jako o likwidacji, natomiast mówić 

o rozmowie na temat oświaty. 

 

Radny Władysław Macura stwierdził, że zabrakło szybkiej, precyzyjnej komunikacji, skoro 

radni na pierwszym posiedzeniu nie wiedzieli, że będzie poruszana sprawa SP-4. Po tym 

spotkaniu radni otrzymali dokument podpisany przez I Z-cę Burmistrza Miasta pn.„Materiał 

będący podstawą podjęcia przez Burmistrza Miasta Cieszyna decyzji o przystąpieniu do 

procesu likwidacji Szkoły Podstawowej nr 4 w Cieszynie”, na którym zabrakło daty jego 

sporządzenia. Powiedział, że to stwierdzenie jest na wstępie zbyt radykalne, zabrakło 

informacji na temat procedury, stąd nie dziwi reakcja rodziców i nauczycieli. W pełni 
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przychylił się do oświadczenia wygłoszonego dzisiaj przez Panią Wicedyrektor SP-4. Dodał, 

że w całym tym zagadnieniu przede wszystkim trzeba rozpatrywać najpierw dobro dzieci, 

a potem sprawy finansowe. Wyraził nadzieję na dalszą dyskusję w sprawie oświaty w naszym 

mieście. Ponadto zwrócił się z prośbą, czy radni mogliby otrzymać schemat organizacyjny 

Urzędu Miejskiego oraz harmonogram remontów dróg miejskich. Na koniec zapytał, kiedy 

będzie dyskusja na temat stadionu przy Al. J. Łyska oraz na temat budynku byłej drukarni 

wydawniczej w Cieszynie. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz poprosiła, aby Panie z Biura Rady w/w materiały 

przesłały wszystkim Państwu Radnym. Odnośnie dyskusji na wymienione tematy 

powiedziała, że odbędzie się ona dzisiaj, pewnie niedługo. 

 

Radna Joanna Wowrzeczka zwróciła się z pytaniem, czy jest opinia Rady Sportu na temat 

budowy stadionu przy Al. Jana Łyska. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Bielski powiedział, że w poprzedniej kadencji toczyły się 

dyskusje na temat stadionu, natomiast Rada Sportu nie zajęła stanowiska na temat tego 

projektu, który obecnie jest rozpatrywany. Była jedynie opinia, że jest konieczność budowy 

stadionu.  

 

Radna Joanna Wowrzeczka zapytała, czy możemy zatem prosić o takie konsultacje 

z środowiskiem sportowym, nie chciałaby bowiem, aby radni podejmowali tak ważną 

decyzję, nie mając w większości doświadczenia w tym zakresie. 

 

Radny Wiesław Kluz poinformował, że w poprzedniej kadencji w dyskusji na temat stadionu 

brały udział osoby związane z cieszyńskim sportem, trenerzy, środowisko piłkarskie. Wizja 

stadionu była taka, aby był on ogólnodostępny. Radni otrzymali projekt, który zaaprobowali. 

W czerwcu miała ruszyć budowa, niestety ceny „poszły bardzo do góry”, przetarg nie został 

rozstrzygnięty, temat przeszedł na bieżący rok. Dodał, że z Ministerstwa możemy się 

spodziewać zwrotu dotacji w wysokości 20% kosztów inwestycji.  

 

Radny Czesław Banot powiedział, że w poprzedniej kadencji Rady Miejskiej podobnie jak 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Bielski, brał udział we wszystkich komisjach Rady 

i spotkaniach Rady Sportu działającej przy Burmistrzu Miasta. Po długich dyskusjach, 

konkrety zostały już ustalone. Boisko ma być trawiaste, mają być 4 tory, nawet powstało 

zdjęcie i projekt, który został wyceniony. Poprzednia Rada Miejska podjęła decyzję 

o rozpoczęciu budowy, stąd czeka na jej rozpoczęcie.     

 

Radna Joanna Wowrzeczka przechodząc do tematu oświaty w mieście powiedziała, że 

punktem wyjścia powinna być dyskusja na temat zmiany sieci szkół, którą reguluje uchwała 

Rady Miejskiej, co merytorycznie pomogłoby nam wyjść na prostą. Dzieci, które dotknęłaby 

ta sytuacja przeżywałyby trzecią reformę – reforma 6-latków, reforma gimnazjów i teraz 

reforma lokalna. Dopóki nie będziemy mieć strategii rozwoju edukacji, to będziemy co 

chwile wracać do takich problemów. Nawiązując do omawianych dzisiaj średnich 

wynagrodzeń nauczycieli poprosiła Panią Skarbnik o wyjaśnienie, czy możliwe jest 

zrezygnowanie z pewnej puli środków poprzez racjonalizację. 

 

Przewodniczący Rady zauważył, że mówił o racjonalizacji zatrudnienia, a nie racjonalizacji 

wynagrodzenia nauczycieli. Oczywiście nie mamy na to wpływu, wypłaty nauczyciele muszą 

dostać, natomiast zatrudnienie w placówkach może być w taki sposób kierowane, żeby 
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pracownicy zarabiali dużo, a jednocześnie mieścili się w wymaganym przez ustawę średnim 

wynagrodzeniu nauczycieli.  

 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska w celu uzupełnienia wypowiedzi Przewodniczącego Rady 

poinformowała, że do tej średniej wliczane są nagrody jubileuszowe, odprawy emerytalne, 

nagrody z okazji Dnia Edukacji Narodowej i zasiłki na zagospodarowanie.  Jest to kwota 

około 621.000,00 zł, czyli kwota różnicy – 861.000,00 zł minus 621.000,00 zł daje nam 

dokładnie kwotę 239.903,00 zł. Rocznie na etat daje to 620,91 zł, co oznacza, że miesięcznie 

nauczyciel otrzymał więcej o 51 zł. 

 

Radna Monika Szlauer stwierdziła, iż chciałaby zainicjować dyskusję na temat handlu przy 

ul. Głębokiej, należałoby zastanowić się jak utrzymać ten handel. Obawy budzi fakt, że są 

zamykane sklepy przy ul. Głębokiej oraz brak konkretnych pomysłów, aby przeciwdziałać tej 

sytuacji. Szukajmy pomysłów, rozmawiajmy z mieszkańcami, zacznijmy działać w tym 

kierunku. 

 

Radny Krzysztof Herok wracając do tematu SP-4 zapytał, jak szybko Rada zostanie 

zaopatrzona we wszystkie dostępne materiały w tej sprawie, skoro przewiduje się 

przedłożenie Radzie Miejskiej uchwały intencyjnej w I półroczu br. Powiedział, że analizując 

materiały jakie radni otrzymali w poniedziałek, w tym koszty utrzymania wymienionych 

trzech placówek oświatowych, to nie SP-4 byłaby do zamknięcia.  

 

Radny Szymon Słupczyński podsumowując temat SP-4 powiedział, iż widząc, że jest wiele 

opinii na ten temat, Klub Radnych Siła prawdopodobnie zaproponuje panel obywatelski. 

 

Radna Joanna Wowrzeczka potwierdziła, że Klub Radnych Siła chciałaby powrócić do idei 

paneli obywatelskich, które na pewno pomogłyby rozwiązać kwestie wspomnianego handlu 

przy ul. Głębokiej, czy sieci szkół w naszym mieście.  

 

Radny Władysław Macura powiedział, że jest przeciwnikiem budowy nowego stadionu. 

Wystarczyłby remont obecnego, aby obiekt był bezpieczny z odpowiednią bieżnią itd. 

Stwierdził, że w mieście jest wiele innych potrzeb. Pieniądze potrzebne są na infrastrukturę – 

drogi, chodniki, kanalizację. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz odnosząc się do tematu Szkoły Podstawowej nr 4 

poinformowała, że dyskusję na ten temat rozpoczęła od rozmowy z Panią Dyrektor SP-4, 

prosząc o spotkanie z Radą Pedagogiczną, stąd informacja do radnych „nie poszła”, natomiast 

Pani Dyrektor zwróciła się do Radnych i została zaproszona na posiedzenie Komisji Spraw 

Społecznych. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Joanna Wowrzeczka powiedziała, że „dostała” 

telefon od Pani Dyrektor, która zapytała, czy mogą przyjść ze swoim apelem na Komisję. 

Ponieważ nie miała podstaw aby odmówić, zgodziła się na półgodzinne wystąpienie. 

Poinformowała również sekretariat Rady Miejskiej, że jest taka sytuacja, prosząc 

o powiadomienie Pana Burmistrza Krzysztofa Kaszturę, aby był obecny. Nie było to zatem 

zaproszenie, tylko przyjęcie propozycji. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz przeprosiła, że tak wyszło, stwierdzając, iż 

wydawało się zasadnym rozpoczęcie od rozmowy z Panią Dyrektor. Rozmawiamy na tyle 

wcześnie, pomysły dotyczą przyszłego roku, stąd nie był to temat, że od jutra robimy jakąś 
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rewolucję. Oczywiście temat budzi i będzie budził kontrowersje, w związku z tym na 

wtorkowym spotkaniu w SP-4 poprosiła, aby spotkać się w gronie wszystkich dyrektorów 

szkół oraz przedstawicieli rodziców. Mamy przed sobą poważny problem i musimy zacząć 

działać, a nie „zamiatać temat pod dywan” . Odnosząc się do kwestii handlu przy ul. 

Głębokiej powiedziała, że trwają prace nad rozwiązaniami dla kupców, związane 

z czynszami. Zasady udzielania bonifikat zostaną przedstawione kupcom, na pewno wraz 

z Z-cą Burmistrza będzie się spotykać z przedsiębiorcami. Wspomniała o kolejnym trudnym 

temacie – opłata za wywóz nieczystości. Są pierwsze wyliczenia z których wynika, że będzie 

podwyżka stawki za wywóz śmieci. Zaprosiła Radnych na spotkanie poświęcone temu 

tematowi.  

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Przemysław Major powiedział, że jak tylko zostanie ustalony 

termin tego spotkania, to przekaże go do Biura Rady z prośbą o powiadomienie Państwa 

Radnych. 

 

Radny Rafał Foltyn zaproponował, aby na następnej sesji poprzez głosowanie, podjąć 

ostateczną decyzję w sprawie budowy stadionu przy Al. Jana Łyska w Cieszynie. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz odpowiedziała, że następna sesja to już będzie za 

późno, ale przy okazji spotkania w sprawie opłat za śmieci, możemy podjąć  decyzję w jakim 

kierunku idziemy, a w międzyczasie poprosimy o opinię na ten temat Radę Sportu. Następnie 

poinformowała, że jeszcze pilniejszym tematem jest podjęcie decyzji, czy Miasto ma kupić  

nieruchomość przy ul. Pokoju w Cieszynie – dawna drukarnia wydawnicza. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka stwierdził, że decyzję w sprawie stadionu 

przy Al. Jana Łyska, Rada Miejska już podjęła, uchwalając budżet Miasta Cieszyna. Na dzień 

dzisiejszy możemy jedynie zmienić tą decyzję.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Bielski zauważył, że spotkanie poświęcone dyskusji 

w sprawie opłat za śmieci nie będzie oficjalnym spotkaniem, a podjęte stanowisko byłoby 

nieformalną opinią. Rada Miejska decyzję w sprawie budowy stadionu podjęła, 

zabezpieczając środki w budżecie Miasta. Formalnie nie ma opinii Rady Sportu na temat tego 

konkretnego projektu. Były ustalenia, pewne założenia, ale nie pokazano nam tego 

konkretnego projektu, który teraz obowiązuje, w celu jego zaopiniowania. Zwrócił się 

z pytaniem, czy jest taka możliwość, aby do spotkania na którym radni mieliby się w tej 

kwestii wypowiedzieć, zwołać posiedzenie Rady Sportu, aby zaopiniowała ten konkretny 

projekt stadionu. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o kilka danych na temat aktualnej sytuacji nieruchomości po 

byłej drukarni wydawniczej – jakie jest zadłużenie, którzy jesteśmy w kolejce, czy warto 

startować w przetargu. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz odpowiedziała, że wszystkie te informacje zostały     

przekazane na ostatnim spotkaniu 23 stycznia br., większość z Państwa Radnych była obecna, 

ale poprosiła II Z-cę Burmistrza Miasta o podanie najważniejszych danych. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Przemysław Major powiedział, że licytacja jest przewidziana 

prawdopodobnie na 26 lutego br., na pewno przed kolejną sesją Rady. Jeśli chodzi 

o wierzytelności Gminy, to jest to kwota około 1,5 mln zł do 1,6 mln zł, natomiast pod kątem 

wysokości poszczególnych wierzytelności, Gmina jest na trzecim miejscu. Cena wywoławcza 
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pierwszej licytacji to w zaokrągleniu 1,8 mln zł. Pytanie do Państwa, czy Miasto ma brać 

udział w tej licytacji, czy też nie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka powiedział, że jest to ogromna kwota, której 

nie mamy w budżecie. Za nielogiczną uznał dyskusję w styczniu na temat kwoty 2 mln zł. 

Stwierdził, że na samym kupnie sprawa się nie kończy, trzeba jeszcze mieć ogromne środki 

na utrzymanie tego budynku, który jest w stanie ruiny. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz przypomniała, że w ubiegłej kadencji została podjęta 

uchwała Rady Miejskiej Cieszyna, która zobowiązuje Burmistrza do podjęcia wszelkich 

starań, aby tą nieruchomość nabyć. Stwierdziła, iż oczekuje zapewnienia Rady, iż w razie 

odstąpienia od kupna tej nieruchomości, nie zostanie pociągnięta do odpowiedzialności za 

brak realizacji uchwały. 

 

Radny Władysław Macura powiedział, że wg Jego oceny, należy stanąć do licytacji i ten 

obiekt nabyć. W uzasadnieniu stwierdził, iż wówczas będziemy gospodarzami tego miejsca 

w centrum miasta. Jeżeli licytację wygra ktoś inny, może tam zrobić przykładowo centrum 

hazardu i nie będziemy mieli na to wpływu. Obiekt jest żelbetowy, nie ulega szybkiej 

destrukcji, wystarczy odpowiednie zabezpieczenie wejść, stąd koszty utrzymania nie byłyby 

ogromne.  

 

Radna Ewa Banot powiedziała, że nie zgadza się z wypowiedzią Radnego Władysława 

Macury, gdyż kupując ten budynek, generujemy sobie koszty, na które Miasta na dzień 

dzisiejszy nie stać. Nie przystępując do licytacji zostaje nam przynajmniej zysk w postaci 

podatku. Nabywając budynek musimy zainwestować w jego remont, przez kilka lat nie 

możemy go sprzedać, na dzień dzisiejszy nie mamy pomysłu na ten budynek. Stwierdziła, że 

wizja kolejnej galerii w tym miejscu nie ma szans bycia, gdyż tam nie ma dojazdu dla 

samochodów dostawczych. 

 

Radny Wiesław Kluz przypomniał, że w ubiegłej kadencji zastanawialiśmy się, czy może tam 

powstać parking wielopoziomowy, stąd rozważaliśmy możliwość zakupu tej nieruchomości. 

Badania wykazały jednak, że nie ma szans, ponieważ rozstaw filarów i inne względy 

techniczne to uniemożliwiają. Przychylił się do głosu Radnej Ewy Banot, że stawanie do 

licytacji nie jest dobrym pomysłem. 

 

Radny Krzysztof Herok powiedział, że podatek od nieruchomości Miasto będzie otrzymywać 

dopiero od momentu, kiedy ktoś go kupi. Dodał, iż nawet jeśli ktoś kupi tą nieruchomość, to 

nie mamy gwarancji, że otrzymamy zwrot z tych zaległości podatkowych, bo w pierwszej 

kolejności o zwrot zaległości upomni się ZUS i Urząd Skarbowy. Zapytał, czy mamy wiedzę 

o potencjalnych innych nabywcach niż Miasto. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz stwierdziła, iż o potencjalnych nabywcach wie tyle 

samo co osoby, które uczestniczyły w ubiegłej kadencji w spotkaniu z Burmistrzem 

Ryszardem Macurą. Kończąc temat powiedziała, że w takim razie bierze na siebie podjęcie 

decyzji, czy stawać do licytacji tej nieruchomości. Wyraziła nadzieję, że znajdzie się 

nabywca, który zrobi tam coś, co będzie nam wszystkim odpowiadało. Tymczasem 

zaproponowała skupienie się nad budową stadionu przy Al. Jana Łyska.  
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Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka zaapelował, aby Władze Miasta podjęły 

skuteczne działania, odnowiły kontakt z ówczesnym potencjalnym inwestorem,  

zainteresowały tą nieruchomością nowych potencjalnych inwestorów.  

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Przemysław Major poinformował, że w dniu dzisiejszym odbył się 

publiczny przetarg na sprzedaż budynku przy ul. Miarki 2 w Cieszynie. Zainteresowane były 

4 podmioty, które w wymaganym terminie wpłaciły wadium. Efekt przetargu jest taki, że 

wylicytowano tą nieruchomość za kwotę 0,5 mln zł. Nabyła to osoba spoza Cieszyna, 

zauroczona obiektem pod kątem jego historii i charakteru, która zagwarantowała, iż dochowa 

wszelkich starań, aby ten obiekt pod kątem zabytkowym był w dalszym ciągu perełką 

architektury. Dodał, że  obiekt jest pod kontrolą służb konserwatorskich i jeśli byłyby 

planowane jakiekolwiek zmiany wewnątrz budynku, to wymaga to decyzji na podstawie 

prawa budowlanego i opinii konserwatora zabytków.  

 

Przewodniczący Rady podsumowując dyskusję w sprawach bieżących, poprosił 

o wyznaczenie terminu spotkania z radnymi w celu dyskusji na temat opłat za śmieci oraz na 

temat budowy stadionu przy Al. Jana Łyska, jak również o przygotowanie na to spotkanie 

opinii Rady Sportu w sprawie budowy stadionu przy Al. Jana Łyska w Cieszynie. 

 

 

Ad 12. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Remigiusz Jankowski zamknął 

obrady czwartej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VIII kadencji. 

 

Pełna treść obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej 

                          

Jolanta Fajkis        Remigiusz Jankowski 

         


